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Voorwoord
Voor het Kezantenoartje van maart heb ik meer respons gekregen van jullie. Stiekem hoop ik natuurlijk dat dit van blijvende 
aard is. Met dank aan nieuwe adverteerders kunnen we  48 pagina’s vol maken zoals jullie kunnen zien. De redactie streeft 
ernaar dat het Kezantenoartje er is voor en door zoveel mogelijk inwoners van heel Cadzand, zowel permanent als 2e verblij-
vers. We zijn altijd blij met onze adverteerders, immers zonder advertentie inkomsten is er geen Kezantenoartje. Om ze in de 
watten te leggen assisteert de redactie sinds een jaar in de update van advertenties zoals deze keer bij  Montezza, Bakker 
Leurgans,  het Strandhotel, Tack schildersbedrijf en Camping Bärhostie. 

Op bladzijde 19 gedenken we Piet Faas, die op 4 januari jl. overleden is. Van de drie zonen van Piet heb ik de toezegging dat 
we gebruik mogen maken van zijn archief voor de komende Kezantenoartjes. Zo blijft Piet tenminste nog onder ons.  
In het maartnummer treffen jullie naast de vaste rubriekvullers Susan de Putter en Erwin van Liere aan met hun bijdragen. 
Uiteraard is er een verhaal over de Molen, over de Kerk van zowel de dominee Dees als van Ria Francke, laatste nieuws over 
Pumptrack. We staan stil bij de watersnoodramp van 70 jaar geleden. Joris Dees vindt het spijtig dat hij en zijn team met Fris 
moeten stoppen, dit wordt uitgelegd op blz 21. Naar aanleiding van het onlangs verschenen boekwerk ‘Een dorp vol snoep’ 
breng ik een bezoek aan Petra en Jimmy van Petra’s Chocolate Presents. Dan is er natuurlijk ook aandacht voor bedrijven 
in de kijker, deze keer het ‘Hotel De Schelde’ wat na ongeveer 4 jaar weer zijn deuren open mag doen in een nieuw prachtig 
gebouw. En dan is er een nieuw pareltje aan de kust, ‘gastrobar Bacchus’ in de zoom van het gebouw de Branding open sinds 
maart 2023.  

Vorig jaar is het 50 jaar jubileum geweest van de voetbalclub Cadzand, dit jaar is de Kustschool aan de beurt. Oud directeur 
Koos Molema vertelt in zijn terugblik vanaf 1973, hoe hij zijn loopbaan in Cadzand ervaren heeft. Ik heb Koos bewonderd 
vanwege zijn geestdrift waarin hij met veel plezier vertelt over vroeger. Als ik bij Koos en Karina gezellig aan de babbel ben, 
constateer ik meteen wat voor groot geluk Cadzand, de kinderen en ook de ouders gehad moeten hebben met zo’n man als 
directeur van de Kustschool. Koos moet het werken wel als een feest ervaren hebben afgaande op zijn verhaal.
Dan de raadfoto in het decembernummer. Er zijn 5 inzendingen met 4 goede antwoorden, namelijk: ‘de zusjes Jeannette en 
Sandra Brevet’. De juiste antwoorden komen van Trudy Voerman, Anja Toussaint, Ingeborg van Hee en Annemieke Verbeke 
Bertou. Zoals gebruikelijk trekt oud notaris Jeroen Mertens de winnaar uit de glazen bokaal, zie blz. 47. De  verdiende prijs 
wordt deze keer een gratis ‘boottocht naar de zeehondjes’ van een sponsor, vertrekkende uit de jachthaven van Cadzand. De 
winnaar ontvangt van de redactie een mail bericht met verdere details.

Om nog meer nieuws van Cadzand in het Kezantenoartje te brengen, ben ik ook op bezoek geweest naar de ‘ouderensoos’ 
en de  ‘open eettafel’. Elke donderdag middag is er van 14.00-17.00 uur ouderensoos in het Zwingebouw. Op de achterkaft 
ziet u een impressie van deze gezellige dag. Heeft u belangstelling, informeer dan bij: Marie van Dale Janssens (0117-
391686). In de wintermaanden wordt er al jaren voor de ouderen van onze regio 6 keer een ‘open eettafel’ georganiseerd. 
Vanaf het begin gebeurt dit in het pand van Fris, voordien ‘De Hemelse Vrede’. Het is ook nog tijdelijk in de Buitenlust geweest 
en de laatste jaren weer terug bij Fris. Joline Bakker en Joris Dees faciliteren dit super gezellig en lekker samenzijn voor de 
senioren van Cadzand en Retranchement. Voor informatie: Corrie Schop (0610816388).

Dan is er een heel gedoe met het onvolledige concept van de woonvisie van gemeente Sluis, dat naar de Gemeente Raad 
gestuurd is ter beoordeling in mei. Hier zitten natuurlijk heel wat serieuze voor - en nadelen aan, afhankelijk van uw persoonlij-
ke situatie. Belangrijk is derhalve u goed en breed te informeren. Het is wellicht zinvol om als reactie een zienswijze te sturen 
met ontvangstbevestiging naar Burgemeester en Wethouders en Raad van de gemeente Sluis. Voor informatie kunt u terecht 
op www.gemeentesluis.nl en zoeken naar concept beleidsplan en concept huisvestingsverordening. Verder is er aanvullende 
informatie van diverse organisaties tot en met vereniging van bedrijven in Cadzand toe vanuit diverse standpunten.

Tot slot is het weer opletten geblazen, het dievengilde is helaas weer actief in Cadzand Dorp. Een aanhanger is in de nacht 
van 17-18 maart gestolen in de Nieuwleusenerstraat.      

Jos Smeets
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WWW.HYDRAUVISION.COM/WERKENBIJ

WANTED

MONTEUR

GROTE AFFINITEIT MET TECHNIEK EN ZEER LEERGIERIG

LOST ZELFSTANDIG PROBLEMEN OP EN GAAT GEEN UITDAGING UIT DE WEG
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Startgroep - KDO
Beste mensen,

Hier weer een stukje van de startgroep en onderbouw van Cadzand. Na de feestdagen zijn we gestart 
aan het thema over hulpdiensten:‘We komen je helpen’ Ons lokaal hebben we omgetoverd tot een zie-
kenhuis, politiebureau en brandweerkazerne. We zijn in de weer met pleisters plakken en verbandjes 
leggen, bij onszelf of bij de poppen. We hebben handboeien klaarliggen voor de boeven en schrijven 
een bon uit bij een overtreding. Ook blussen we soms een brandje met de waterspuit, waarbij we 
natuurlijk onze brandweer pakken aan hebben . Met een echte brandweer helm, die we van Kyano’s 
papa mochten lenen en die behoorlijk zwaar is op je hoofd!  We hebben een kijkje mogen nemen 
bij de brandweerkazerne van Cadzand met de oudste peuters en groep 1 en 2. Daar zagen we alle 

helmen en pakken klaar liggen 
en kregen we uitleg over het 

zuurstofmasker. Er stond een grote brandweerauto buiten, waar we allemaal even in mochten zitten. 
Het was een zeer geslaagde ochtend!  Het is nu bijna voorjaarsvakantie en na de vakantie gaan we 
nog even door met het thema, want daar is nog zoveel over te vertellen.

Veel groeten van alle juffen van het kinderdagverblijf, 
startgroep en onderbouw en natuurlijk  de kinderen.

Heeft u een kindje, komt u dan gerust eens een kijkje nemen bij ons. Op het kinderdagverblijf of de startgroep. 
Het is wel fijn als u van tevoren even belt. Ons telefoonnummer is: 0117 222080

Lijkt het u en uw kindje het leuk, dan kunt u uw kindje opgeven 
bij Kinderopvang Zeeuws-Vlaanderen. 

Telefoonnummer: 0115 612368: 
www.kinderopvangzvl.nl

Open op maandagmorgen t/m vrijdagmorgen van 8:15 – 12:15 uur.
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Bakkerij Leurgans

Bakkerij Leurgans bestaat 50 jaar.
U kunt bij ons terecht voor dagelijks vers brood en broodjes, 
‘Koningsbrood’ - Westvlaamsboerenbrood - Groese bruine 

en Tripel-Pain de Campagne. 
Dagelijks ruim assortiment koffiekoeken. 

Ook op zondag.
 (dinsdag en woensdag gesloten).

Ons groot verlof in de winter wordt steeds aangegeven 
op de facebookpagina van ‘Bakkerij Leurgans’.

Mariastraat 26, 4506 AL Cadzand  0117-391577

Montezza Vliegers

Boulevard de Wielingen 52   
Cadzand Bad 4506 JL

Kleding Kado Strandartikelen
0117 - 391818  montezza1@gmail.com



In groep 1/2 zijn we 23 januari gestart met ons nieuwe IPC thema: 
‘Ik kom je helpen!’ We focussen ons bij dit thema op 4 verschillende 
onderdelen, namelijk veiligheid in en om het huis, eerste hulp bij on-
gelukken, de brandweer rukt uit en de politie gaat op pad.

Vaak openen we een thema met iets leuks, dit keer was het niet zo leuk 
want juf Stephanie struikelde in de gang over de kapstok en kreeg zo 
de hele kapstok over haar heen. Ze had veel pijn aan haar arm, maar 
gelukkig wisten de kinderen hoe ze haar moesten helpen en hebben ze 
haar arm verbonden. In de huishoek hebben we boven de meldkamer 
van de politie gemaakt. Hier komen alarmerende telefoontjes binnen en dan rukt de politie uit. Soms 
moeten ze eerst nog contact leggen met de huisartsenpost die beneden in de huishoek gevestigd is. 
Alle materialen zijn aanwezig om het rollenspel voor de kinderen zo groot mogelijk te maken, hierbij 

denkend aan walkietalkies, politiekleding, 
handboeien, vergrootglazen voor sporenon-
derzoek, pleisters, verband, een veldbed etc. 
We hebben met de klas ook een bezoek 
gebracht aan de brandweerkazerne in 
Cadzand. 
Maarten Molema heeft de kinderen een 
heleboel geleerd over het werken als brand-
weerman. De kinderen weten nu hoe ze een 
kat uit de boom moeten redden, hoe je een 
brandweerpak aan moet doen, hoe een brand-
weerhelm er nu uitziet en hoe die er vroeger 
uitzag, waar ze het water vandaan halen om 

te blussen, hoe perslucht wordt gebruikt etc. De kinderen waren in de gelegenheid om veel vragen te 
stellen en om dingen te bekijken. Natuurlijk mochten ze ook allemaal nog even in de brandweerauto 
zitten. Een geslaagde ochtend…    

Bedankt Maarten!
Hulp gevraagd:

De schoolpleincommissie wil dit jaar heel graag de voortuin van de school aanpakken. Met name het 
grote vrije stuk voor de klaslokalen. Het lijkt ons heel leuk om een moestuin/voedselbos aan te planten. 
Het onderhoud willen we dan samen met de kinderen doen en hopelijk ook met de mensen uit de 
omgeving. Voor het meedenken en aanleggen van de tuin zijn we op zoek naar belangstellenden met 
groene vingers die ons hierbij willen helpen. Het is de bedoeling dat de tuin open wordt en dat er een 
bankje komt zodat je er ook even lekker kan gaan zitten en kan genieten van alles dat er groeit en 
bloeit. 

Heeft u interesse om hierbij te helpen? Kom dan even langs op de Kustschool, bellen of mailen mag 
natuurlijk ook. Opgeven kan bij juf Tiffany van groep 3/4 of bij juf Carmen van de kinderopvang. 
Voor info: kustschool@escaldascholen.nl  //  0117-391470

Groetjes, van groep 3 en 4 van De Kustschool!

7

De kustschool
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‘De Beeröstie’; minicamping met flair. Uniek gelegen 
in een prachtige landelijke omgeving met uitzicht op 
de open polder en op slechts 2 km vanaf het strand. 
Met ruime campeerplaatsen genieten in een eco-
logische omgeving op autovrije kampeervelden en 
ruime parkeergelegenheid naast de velden.

Beeröstie, 
Vierhonderdpolderdijk 2, 4506 HL Cadzand

tel: 0640727260 mail: debeerostie@gmail.com

hoteldeschelde.nl - 0117 391720 - info@hoteldeschelde.nl
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Hotel de Schelde
Vandaag ben ik te gast in ‘Hotel de Schelde’ in 
Cadzand-Bad bij Tony en Sabine Verbeke. Als we 
even terug gaan in de tijd en 1973 schrijven, runnen 
in die dagen de ouders ‘Johan en Eliane Verbeke’ 
in Sluis een restaurant. In 1983 kopen ze dan het 
‘Hotel de Schelde’ in Cadzand-Bad. Een hele stap 
voor het gezin met nog twee jonge kinderen, Sabine 
is dan 10 jaar en Tony pas 3 jaar oud. Sabine werkt 
van jongs af aan mee in het hotel en Tony wacht 
totdat hij de hotelvakschool in Maastricht afgerond 
heeft. Wat taakverdeling betreft blijft vader Johan 

de ontbijtservice nog tot 2017 verzorgen terwijl moeder Eliane de receptie bemant en Tony en Sabine volop mee 
draaien in het hotel en het personeel aansturen.

Na een groot afscheidsfeest in 2017, komen de bouwplannen 
op tafel. In 2018 is het tijd dat Cordeel begint met de sloop van 
het oude hotel. Vervolgens moeten er nog wat hindernissen en 
procedures doorlopen worden alvorens Cordeel de nieuwbouw 
kan starten. Een en ander resulteert in nodige aanpassingen 
en als het sein op groen komt te staan, wordt er met man 
en macht gewerkt richting opening van het nieuwe ‘Hotel De 
Schelde’ in september 2022. 

Het duurt inderdaad een hele tijd voordat het nieuwe hotel operationeel is, maar daar staat tegenover dat Tony 
en Sabine dan ook ruim de tijd krijgen voor het inrichten van het hotel, vacatures uitschrijven en personeel 
aannemen wat in deze tijd toch niet zo gemakkelijk is. Naast een mooie buitenkant is er natuurlijk ook een 
aantrekkelijke binnenkant. De samenwerking met ‘Hugo Interieurvormgeving’ uit Raamsdonk is een schot in 
de roos. De ideeën van zowel Tony als van Sabine zijn samen gesmolten in een mooi concept dat overal in het 
gebouw zichtbaar is. Sabine zegt, dat zij al lopend door het gebouw telkens de voorkeuren van beiden herkent en 
daar zo enorm van kan genieten. Het hotel beschikt nu over 51 kamers, verder zijn er nog 31 appartementen, wat 
een verschil met de 28 kamers van voordien. Het hotel beschikt over twee vergaderruimtes, een kleine en een 

grotere van 100 vierkante meter. 
Er is een grote ontbijt ruimte voor de gasten, waar het 
ontbijt buffet met steeds de nadruk op vers elke dag klaar 
gemaakt wordt. Momenteel bestaat het personeel uit ruim 
20 personen buiten Sabine en Tony om en blijft men 
uiteraard nog op zoek naar nieuwe mensen erbij. Tony 
en Sabine willen een familie hotel uitstralen en doen daar 
alle moeite voor, zo zijn zij op verschillende momenten in 
verschillende functies aan te treffen, kortom werken ze 
gewoon naast en tussen de collega’s van het hotel. Als in 
het drukke seizoen extra vakantie krachten aangetrokken 

worden, kunnen zij deels gehuisvest worden in eigen studio’s, die in het aparte gebouw achter het hotel boven de 
grote vergaderruimte gerealiseerd zijn. Ja je moet wat om aan extra personeel te komen. 
Uiteraard kunnen ook gasten van buitenaf terecht voor het uitgebreide ontbijtbuffet en in de lounge of het 
restaurant. De menukaart is goed samengesteld en uit proefondervindelijke ervaring kan ik met mijn partner Ingrid 
zeggen dat het heerlijk smaakt.

Jos Smeets
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Kadzand  1423
Met dit verhaaltje ga ik een fl ink eind terug inde tijd, tot in de 15e 
eeuw. De meesten van ons, zoniet iedereen zal aan dat jaar geen 
actieve herinnering hebben. Toch is het een belangrijk getal. De 
naam Cadzand bestond al, maar op een andere manier geschre-
ven. Het was een eiland, maar dat is wel algemeen bekend. Ver-
moed wordt, dat de naam uit het Frans verbasterd is. De eerste 
polder die ingedijkt zou zijn, is de 400 polder. Er werd hier ook wel 
wat Frans gesproken, de nieuwe polder was 400 gemet groot. 
‘1 Gemet’ is ongeveer 0,4 hectare. 400 is quatre-cent in het Frans, 
uitgesproken als Kat-san, dat klinkt al als Cadzand. 
De K zit nog altijd in het wapen en tot zo’n 100 jaar terug werd het 
nog als Kadzand geschreven. Het tweede stuk land dat inge-
polderd werd , was 2,5x zo groot.  Het getal 1000 bestond nog 

niet in die tijd, dat werd de 10-100 polder. 
Ondanks de min of meer Franse tijd hier op 
het eiland, waren de Vikingen ook op pad 
met hun over het algemeen nogal baldadige 
bemanning. Op een gegeven moment kwam 
er een Vikingschip in de buurt van het toen 
nog ongerepte eiland. Vanaf de kerktoren 
kon men alles zien rondom het eiland.  Door 

welke oorzaak dan ook, er zat geen gang in het vaartuig. Normaal kwamen ze aanstormen met veel bombarie, zo 
niet deze keer. Zowat het hele dorp liep uit naar het strand en werd het schip vanaf daar en de duinen gadege-
slagen. Toen het schip eenmaal aan de kant lag kon men de naam van het schip lezen. Niet iedereen kon lezen 

in die tijd, het was ook een rare naam. Het 
schip heette de  ‘sØthe’. 
Eigenlijk met een o met zo’n streepje 
erdoor, maar dat kreeg ik niet uit mijn 
toetsenbord getoverd. 
Sindsdien werd alles wat zich langzaam 
voortbeweegt hier een seute genoemd, een 
woord wat heden te dage nog altijd in het 
dialect gebruikt wordt. Zoals dat het geval 
is met dialecten komen dat soort woorden 
helaas steeds minder voor.  Nu zijn jullie 
weer wat wijzer geworden over een stukje 
geschiedenis en de herkomst van een 
dialectwoord. 

1-4-’23 Erwin van Liere,
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 Schilders- en afwerkingsbedrijf b.v.
anno 1741

Schilderwerk  behang- en glaswerk
Tackmanschap is meesterschap!

Vraag bij ons
vrijblijvend
prijsopgave

Badhuisweg 52
4506 BC Cadzand

0117-391426
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Activiteiten Dorpsraad Cadzand 
In deze rubriek vertellen we u graag weer over onze bezigheden, 
agenda, activiteiten en acties van het afgelopen kwartaal (decem-
ber-februari 2022). We waren al enige tijd bezig met het kiezen van 
een nieuw ontwerp voor het welkomstbord dat op het kruispunt bij 
de molen heeft gestaan. In januari is de klap van de hamer gevallen 
op het ontwerp van Jeanet Francke. Jeanet heeft in haar ontwerp de 
verbinding tussen Cadzand-dorp (vredesvlam) en Cadzand-bad (de 
trap bij de haven en het symbool van het water) gemaakt. We vinden 
het een verfrissend ontwerp en feliciteren Jeanet met het winnen van 
de prijsvraag. Het ontwerp wordt momenteel gedrukt en zal binnenkort 
in het frame te zien zijn.  We hebben dit kwartaal een begin gemaakt 

met enkele werkgroepen. Er is een werkgroep bezig met het ontwerpen en maken van nieuwe bloembakken en we zijn gestart 
met het nadenken over een dorpsvisie. Dit is een groot project en uw medewerking hierbij is van harte welkom. 

Wilt u meedenken over thema’s als wonen, verkeer, parkeren etc, stuur dan een mailtje naar info@dorpsraadcadzand.nl. Het 
een en ander hierover heeft u kunnen horen op de jaarvergadering 25 januari 2023. De vergadering was goed bezocht.
Na de presentatie van het 
jaarverslag, was er gelegen-
heid om vragen te stellen 
aan onze nieuwe wethouder 
Marian van Oostenbrugge.  
De notulen van de vergade-
ring kunt u natuurlijk nalezen 
op onze website 
www.dorpsraadcadzand.nl. 
Op 27 Januari hebben we een gesprek gehad met Ron Moerenhout van Europarcs. Hij heeft de plannen van het park gepre-
senteerd en er is onderling kennis gemaakt. We hebben dit kwartaal ook weer enkele zaken met de gemeente besproken. 
Zoals u in onze digitale nieuwsbief kon lezen is er gesproken over het Zeeuws-Vlaams Advertentieblad en de mogelijkheid om 
de gemeentelijke informatie via de mail binnen te krijgen. Daarnaast hebben we 2 ophaalpunten gecreëerd waar u de nieuwe 
gemeentegids kunt ophalen. Verder hebben we een rondje gelopen door het dorp met iemand van de gemeente om te kijken 
welke punten opgeknapt moeten worden in o.a. trottoir en straat. De gemeente heeft aangegeven dat ‘kuilen’ met een niveau-
verschil van > 2 cm aangepakt zullen worden. 
Ook dit kwartaal is Jos weer flink in de weer om het Kezantenoartje inhoud en vorm te geven. Met de zoektocht naar extra 
adverteerders compenseren we de hogere drukkosten (papier & energie) en komen uit op 48 blz. Bij deze een extra dank aan 
Jos voor zijn grote inzet; dank aan alle adverteerders en ook dank aan een ieder die door een bijdrage in kopij ons “dorpsblaad-
je” tot een succes maakt!

Maaike Voerman is al jaren het gezicht van de Dorpsraad in social media en zo veel andere taken meer. Na de gezinsuitbreiding  
schiet de tijd er wel wat in. Maaike wil mede daarom een pas op de plaats maken. Maaike, heeeeeeel erg bedankt voor alles.

Tot slot zijn we aanwezig geweest op de informatieve raadsvergadering over het conceptbeleidsplan wonen 31 januari j.l. 
Het conceptbeleidsplan wonen is vrijgegeven en ligt tot en met 30 maart 2023 ter inzage. U kunt de documenten vinden op 
www.gemeentesluis.nl/wonen. Als dorpsraad gaan wij een zienswijze indienen en ieder van u is ook opgeroepen dit te doen. 
Een zienswijze kan zowel wanneer u eens bent wat er in het beleidsplan vermeld staat, als wanneer u punten liever anders 
zou zien. Tijdens deze periode kunt u een zienswijze indienen door de gemeente een brief te sturen die gericht is aan het 
college van burgemeester en wethouders via wonen@gemeentesluis.nl, beter nog naar het correspondentie adres van de 
gemeente per post versturen of persoonlijk afgeven, zodat uw zienswijze meegeteld kan worden. 

Ontvangt u onze maandelijkse digitale nieuwsbrief mog niet, dan kunt u zich hiervoor aanmelden via info@dorpsraadcadzand.nl !
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MOIO.NL
INFO@MOIO.NL

VLAMINGPOLDERWEG 3A  CADZAND  +31 (0)117 392 180

I T ’ S  A 
M AG I C A L

P L AC E
COME FIND YOURSELF...

LET’S
GO!
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Beste Kezantenaorn. Daar zijn we dan weer en jawel ook dit jaar zal ik jullie weer meenemen in ver-
schillende opvattingen of inzichten waarover we in ons landje van Cadzand weer over kunnen praetn! 
De vraag is of we tegenwoordig nog wel over alles kunnen en mogen praten. Wat is er toch met ons 
landje aan de hand. Ik heb het gevoel dat er zoveel onvrede is en dat we zo vanuit het eigen belang de 
zaken bekritiseren en daarbij ook onze toon en uitingen scherper neerzetten. Ok, je mag het democra-
tie noemen maar de manier waarop we onze mening hoorbaar en kenbaar maken is in mijn beleving 
soms ongepast. We staken, voeren acties en brengen hierdoor in sommige gevallen de samenleving in 
gevaar. De media is er maar druk mee. Zelfs op TV nemen individuen onaangekondigd de ruimte om 
hun standpunt duidelijk te maken. 

Het nieuws van tegenwoordig gaat alleen maar over de onvrede van groeperingen. En er zijn al heel 
wat groeperingen die denken dat ze nog overtuigend gelijk hebben ook! Met ander woorden, er is geen 
ruimte meer voor een gezonde discussie. De samenleving raakt op deze manier ontwricht. Er is zelfs 
een groep die onze nationale vlag in omgekeerde volgorde laat wapperen, het doel is duidelijk hoor 
maar wat wil je er nu eigenlijk mee bereiken. Het is ook een vorm van sociale media, aandacht vragen 
en laten zien dat je ergens bij hoort. Zo ontstaat er verdeeldheid in ons inmiddels veel te kleine landje 
met zijn bijna 18 miljoen inwoners. 

De verdeeldheid laat zich ook in de kamer gelden met maar liefst 20 verschillende fracties die allemaal 
hun zegje willen doen. Tijd voor de grote verandering! Ik refereer naar een artikel gepubliceerd door het 
Sociaal en Cultureel planbureau eind 2022:

Terwijl de polarisatie en verharding in het politieke debat en op (sociale) media breed worden gevoeld, 
zijn de ervaringen in de eigen leefomgeving wisselend. Mensen geven aan dat dat komt omdat ze 
zich meestal omgeven met gelijkgestemden. Daarnaast ontwijkt men vaak discussies met vrienden, 
familie en collega’s over lastige kwesties om conflicten te vermijden. Het maakt hierbij wel uit om wie 
en waarover het gaat. Als iemand persoonlijk geraakt wordt door een onderwerp, is het lastiger de 
discussie hierover te vermijden. Zoals bijvoorbeeld over racisme, LHBTIQ+ rechten of stikstof. Mensen 
in een meerderheidspositie kunnen het zich vaak gemakkelijker veroorloven om zich te onttrekken aan 
het debat over dergelijke thema’s. Als ik dit lees besef ik dat dit theoretisch helemaal juist is echter hoe 
ervaar ik dit nu in de praktijk. En jawel, ik betrapte mijzelf erop dat ik ook wel eens bewust geen discus-
sie aanga omdat de ander zo overtuigd is van zijn/haar gelijk! Zo voorkom ik een vijandige opstelling 
wetende dat vijandigheid juist niet meer over de inhoud gaat maar meer over de manier waarop. 
Daarbij stel ik altijd wel de vraag: “als je denkt gelijk te hebben ben je dan ook gelukkig”! 

Vandaar mijn oproep aan alle dorpsgenoten. We hoeven het niet met elkaar over alles eens te zijn 
maar laat ons elkaar respecteren en luisteren naar de inhoud van elkaar. Dan geloof ik dat er een 
vredige samenleving mogelijk is. Laten we een voorbeeld stellen voor de rest van Nederland, kunnen 
ze ook eens iets van die nuchtere Zeeuwen leren. Ik wens u een fijne inhoudelijke discussie toe.

Columngroet TdB

Om over te praetn....
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Voor een sfeervol hapje en drankje aan zee...
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Meulens moet’n moal’n
Molen van Cadzand /  Wat een RAMP !!

Hierbij een bericht vanuit onze molen “Nooitgedacht”
Sinds mensenheugenis staat deze molen aan het begin van het dorp ‘fier’ te zijn. 
Waarschijnlijk weet u niet beter dan dat deze molen daar altijd al stond. En 
inderdaad is dat sinds 1662. Overigens de molen van toen is wel een heel andere, 
dan de molen van vandaag. 

De actualiteit van vandaag is dat we om technische redenen al vanaf begin 
februari niet meer wekelijks draaien.  Na 125 jaar trouwe dienst en invloeden 
van zilte zeewind zijn onze roeden aan acute vervanging toe. De molenroeden 
zijn gewoon versleten en technisch op. Na een grondige inspectie  hebben we 
als Molenbestuur besloten om helaas per direct te stoppen met malen en nieuwe 
roeden te laten vervangen. Deze beslissing hebben we genomen om een eventu-
eel ongeluk te voorkomen, je kunt gewoon niet veilig genoeg zijn met ons monu-
mentaal erfstuk. Het wiekenkruis van onze windmolen bevat twee zogenaamde 
molenroeden van metaal. Deze roeden bestaan uit samengestelde kokers die 
met lasverbindingen zijn gemaakt. De belastingen die op een molenroede staan, 
zijn zeer divers; windbelasting, het eigen gewicht, centrifugaal krachten, torsie en buigspanning.

Crowdfunding: Als bestuur van de Stichting Molenbehoud West Zeeuwsch Vlaanderen gaan we komende maanden actie 
ondernemen om een fors bedrag van bijna €100.000,-  bijeen te halen om deze ingrijpende renovatie 
te kunnen betalen.  Ondernemers en inwoners gaan we persoonlijk aanschrijven met de vraag om 
ons financieel te steunen zodat dit beeldbepalende monument als aanzicht van Cadzand kan blijven 
bestaan. Kijk eens op onze Website www.molencadzand.nl of Facebook Korenmolen Nooit Gedacht 
voor informatie over de renovatie van de roeden, maar ook over de streekmarkten, de geschiedenis 
van de molen, verkoop van meel en bloem of word vriend van de molen. Onze molen kan niet functi-
oneren zonder een club vrijwilligers, denk maar eens aan onderhoud, schilderen van al het houtwerk, 
maaien van gras en snoeien van de haag, secretarieel werk, beheer van penningen en natuurlijk het 
hebben van een deskundig en goed opgeleide molenaar.  

Heb je interesse of lijkt het je leuk om mee te doen, kom gerust eens praten tijdens de molenmarkten deze zomer.  
Streekmarkten: Zaterdag 15 en 29 juli en 12 en 26 Augustus.  Cadzandse donderdag 3 augustus. 

Tot op de markt, Met vriendelijke groet en graag tot ziens tijdens een van onze streekmarkten, Leo Dekker

 Molenaar Sjaak Herman - bestuur: Jeroen Mertens Voorzitter, Jaap Vasseur Secretaris, Gerard van Noort Penningmeester en  Leo Dekker  
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Esclusa ModeEsclusa ModeEsclusa Mode

Sage & Ivy 
Pomandère 

Liviana Conti 
Munthe

Hofmann Copenhagen 
Suite22 
Frame

Bibi Lou and more...

Wij zijn 7/7 geopend van 10u-18u30.

Boulevard de Wielingen 51D  4506 JL Cadzand Bad
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Piet Faas is na een kort ziekenbed op 4-1-2023 in het ziekenhuis overleden in bijzijn 
van zijn naaste familie. Ik heb nooit onder stoelen en banken gestoken dat ik 

Piet enorm mag. In zijn enthousiasme kon Piet soms als een ‘jonge pup’ 
overkomen als hij maar bleef vertellen. Eenmaal aan de praat, was er 
geen ophouden aan. Terwijl ik probeerde foto’s van hem te maken, ging 

hij al in verschillende poses zitten om het mij gemakkelijk te maken, 
alsof het voor de Vogue zou zijn. Piet zou 6 januari 89 jaar oud 
worden, maar aan zijn belangstelling was dit zeker niet af te zien.
Ik zou Piet te kort doen als ik op mijn best hem probeer te gedenken 
en om die reden heb ik enige stukjes uit de afscheidsrede van zijn 
jongste zoon Jan Pieter mogen gebruiken: 

“Ik wil graag beginnen met een anekdote over je eerste 
sigaret, aan het einde van de tweede wereldoorlog. 

Die was ‘explosief’. Je zat in een loods waarin 
legervoertuigen geparkeerd stonden en drukte die 

vieze sigaret uit in een plas. Dat bleek geen water 
maar benzine te zijn. De motorfiets waaruit de benzine was gelekt vloog als eerste door het dak gevolgd door 
meer voertuigen. De Canadezen dachten dat sprake was van Duitse saboteurs. Die kenden Pietje Faas niet. Oma 
wel. Toen je niet ging kijken naar de spectaculaire ontploffingen vermoedde je moeder al dat er iets niet in de haak 
was. De rokerij richtte meer schade aan. 
Je eerste verloving, met een gereformeerd meisje, eindigde toen je, tijdens het ellenlange gebed voor het eten, 
een sigaar opstak. Maar gelukkig had je zus Saar een knappe vriendin, Rietje de Hulster. Op haar werd je 
verliefd, en dat bleef je heel je leven. Jullie zijn snel getrouwd en kregen twee zoons en 7 jaar later kwam nummer 
drie. Ik was geen ongelukje vertelde je me ooit. Jullie wilden nog wel een meisje. 
In je jonge jaren, in het oude hotel Noordzee met de toren, was je al een harde werker. Zelf actief, vanaf het ont-
bijt in de ochtend, tot en met het sluiten van de bar, in de nacht.  Met weinig slaap en veel gezelligheid. Ook mijn 
schoonvader, jouw vriend René, vond jou toen al een geweldige gastheer vertelde hij me. Daarom zijn ze destijds 
vaste gasten in jouw hotel geworden. Anders had ik Danielle niet gekend. Ook daarvoor nog bedankt. 

Een belangrijke hobby van pa was klassieke zang. Pa ging op oudere leeftijd, ondanks een drukke zaak en gezin, 
naar het conservatorium in Gent, om klassiek te leren zingen. Als hij zong, was zijn typische nasale geluid, minder 
aanwezig dan wanneer hij sprak. En toen hij het zingen eenmaal onder de knie had, moest iedereen dat horen. 
Als pa iets leuk vond, dan moest iedereen dat leuk vinden. Wij moesten als kinderen verplicht 2 uur stilzitten 
tijdens de uitvoeringen van de ZOMA. Pa was namelijk lid geworden van de Zeeuwse Operette en Musical 
Amateurs. Ook op andere gelegenheden waar hij op de voorgrond kon treden, met of zonder microfoon, was hij 
er als de kippen bij om te zingen. Tijdens vakanties, in restaurants, enzovoorts. Tot afschuw van mijn moeder, 
die liever onder de radar bleef. Ook zijn hotel stond tijdens feesten vaak in dienst van zijn zangambities. Pa was 
ook dol op taal. Hij heeft een tijdje zijn eigen krantje in het hotel uitgegeven, “Noordzee Nieuws”.  Omroep Zeeland, de 
Provinciale Zeeuwse Courant en andere media hebben hem geregeld geïnterviewd omdat hij altijd wat leuks te vertellen 
had. Zijn laatste bijdrage was in de PZC van 17 december jongstleden. Twee pagina’s over de stranding van het 
radioschip de Uijlenspiegel in Cadzand in de jaren zestig. Bij de publicatie van het artikel lag pa al in het ziekenhuis. Pa 
zijn naslagwerken over zichzelf, over de familie Faas en over aangetrouwde families, over de hotels in Cadzand, over 
de reddingsboot en over andere zaken die hem interesseerden, zijn naast zijn jaarboeken een prachtige erfenis die hij 
ons en anderen nalaat. Evenals zijn enorme fotoarchief.
Lekker eten en drinken was ook zijn hobby. Dat laatste soms wat mateloos. Met zijn vriend, John Idsinga, had pa 
de emoties van het luisteren naar opera’s in het hotel, afgeblust met het drinken van grote hoeveelheden jonge 
jenever. Joke, de vrouw van John, kwam die avond naar beneden, omdat John op de vloer naast zijn bed in slaap 
was gevallen - en niet meer wakker werd.  Pa ging mee naar boven en begon naast John een aria te zingen. Toen 
stond John op, als Lazarus uit de dood en zong uit volle borst mee. Daarna viel John gewoon in bed in slaap”.

Jan Pieter Faas

In memoriam Piet Faas



20

   advies & bouwbegeleiding
   renovatie & onderhoud 

J.R. (Jan) Voerman
Badhuisweg 1 - 4506 BA  Cadzand

tel. (0117) 391994
fax (0117) 392987
GSM 06 51342656

info@voermanbouw.nl
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Fris stop t per  1 maar t 2023
Fris Cadzand is gestart op 1 januari 2021. Midden in de Covid pandemie. 
Het kwam echter zo uit en Joris is met heel veel enthousiasme begonnen aan 
een mooie uitdaging in Cadzand dorp. De pandemie was dieper en vooral 
langduriger dan we hadden voorzien. Fris is nooit in aanmerking gekomen 
voor enige compensatie van lopende of nieuwe regelingen. Waarschijnlijk 
terecht maar wel jammer. Helaas kwamen er al snel grote tegenvallers in het 
gebouw en vooral aan de installaties. Deze zorgden er voor dat Fris tijdelijk 
deels of zelfs helemaal gesloten moest worden juist in de schaarse perioden 
dat ze open mocht. De fi nanciële schade was al groot maar de morele tegen-
slag wellicht nog groter. Uiteindelijk waren de resultaten in 2021 zeer slecht 
mede doordat hotel en brunchbar bijna 50% van de tijd dicht moest. In 2022 
zette zich dit aanvankelijk door maar aan het begin van de zomer draaide 
de wind. Het kleine maar enthousiaste team van Fris wist zich langzaam 
naar een betere positie te worstelen. Door de super zomer was de omzet in 
het hotel boven verwachting maar het terras en de brunchbar bleven daarbij 
fors achter. Er werd daarom gekozen om de focus te leggen op ontbijt en 
brunch tot 14 uur en een minimale middag en avond bezetting. Na de zomer 
2022 ontwikkelde Fris zich prima en lijkt ze haar plek gevonden te hebben in 
Cadzand-dorp. Door het enthousiaste team werd goed ingespeeld op de lokale vraag naar bijvoorbeeld vergaderruimte 
en aan de bijeenkomstfunctie bleek zeker behoefte. De hoge infl atie en daarmee stijging van de kosten over de hele 
breedte dwingt tot een prijsstelling die bij lange na niet past bij de formule. Naast de tegenvallende resultaten moesten 
de verwachtingen voor de komende 2-3 jaar gaandeweg dan ook steeds verder naar beneden worden bijgesteld. Dit 
brengt ons onomstotelijk bij de vraag of er binnen afzienbare tijd eigenlijk wel zicht is op een rendabele bedrijfsvoering. 
Dit wordt versterkt door de toenemende regelgeving die ook voornamelijk hoge kosten met zich mee brengt. We hebben 
met elkaar de conclusie getrokken dat de hoge kostenstijgingen voor de directe toekomst en de magere resultaten uit 
2022 het onverantwoord maken om door te gaan en daarom stoppen we per 1 maart 2023 met Fris. 

Het is jammer voor allen die hun schouders er onder hebben gezet en/of Fris een warm hart toedragen, zoals leveran-
ciers, vrienden, familie en bewoners van Cadzand dorp. Op tijd de knoop doorhakken en stoppen voordat er te veel 
schade ontstaat, in euro’s of mentaal, is misschien nog moeilijker dan iets opstarten. We kijken uiteindelijk terug op een 
mooi avontuur met vele hoofdbrekens, kansen, tegenvallers en vanaf 1 maart alleen nog herinneringen. En we gaan 
enthousiast verder op weg naar nieuwe uitdagingen.

Met warme groet, Joris Dees

Walk of Peace
Zoals ieder jaar wordt op 9 mei de Walk of Peace gelopen. Dit evenement is ter 
herinnering dat op 9 mei 2004 de vredesvlam vanaf het haventje van Cadzand naar 
Cadzand-dorp werd gebracht en werd ontstoken. Tijdens de wandeling wordt op 
verschillende punten stilgestaan, letterlijk en fi guurlijk, bij vrede. Dat dit meer dan 
nodig is deze keer, zal iedereen toch zeker begrijpen. De wandeling start bij de 
haven om 19.00 uur. Bij aankomst bij de vlam is een moment van bezinning 
en wordt iets te drinken aangeboden. Mocht u niet in de gelegenheid zijn om 
die avond de wandeling te maken, dan is het makkelijk om de tocht te lopen via de “punaises” in de grond met het 
logo van de vredesvlam die de route aanwijzen. 

Nelson Mandela: “De goedheid van de mens is een vlam die wel verborgen, maar niet gedoofd kan worden”.

Susan de Putter en Astrid van de Ven namens werkgroep Wereld Vredesvlam Cadzand
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 Verhuurburo Cadzand  |  Boulevard de Wielingen 58  |  4506 JL  Cadzand Bad  
Tel +31 117 391549   |  info@cadzand.nl  |  www.cadzand.nl

Boulevard de Wielingen 54
4506 JL Cadzand-Bad
+31 117 85 29 51
info@takmakelaardij.nl
www.takmakelaardij.nl
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EHBO
Wettelijk is EHBO verplicht als uit de Risico Inventarisatie 
en Evaluatie (RI&E) is gebleken dat de kans op een ongeval 
in jouw organisatie groter is dan bij een gemiddeld bedrijf. 
In 1998 heb ik mijn diploma gehaal omdat het wettelijk 
verplicht is als campinghouder eerste hulp bij ongelukken 
toe te kunnen passen. Examen werd toen afgenomen in 
de basisschool aan de Badhuisweg. Maar na het examen 
moet men ieder jaar op herhalingslessen om je kennis op 
peil te houden. Je bent lid van de Koninklijke Nederlandse 
Vereniging EHBO Afdeling Cadzand. De innovaties van 
verbandmiddelen en behandelingen worden naar de laatste 
ontwikkelingen aangeleerd. Vette watten is uit en huishoudfolie is in. Wat ’s avonds bijeenkomt is een doorsnee 
van ondernemend Cadzand en daarbuiten. Schooljuffen, campinghouders, brandweerlieden, reddingsmaatschap-
pij leden, strandpaviljoen houders, enz. Niet alleen theoretisch maar ook praktische oefeningen. Dan wordt er wel 
gelachen. De een heeft last van zijn rug, een ander kan niet meer door zijn knieën. Reanimeren is zwaar werken. 
Als je iemand in een noodsituatie probeert te helpen ben je beschermd door de wet van de Barmhartige Sama-
ritaan. Alles wat je doet is goed. Niets doen dus niet! De parabel van de goede Samaritaan, 18e eeuw, Messina, 
Chiesa della Medaglia Miracolosa. Bij de parabel van de barmhartige Samaritaan was er één ‘slachtoffer’ en 
twee voorbijgangers die niets deden en één ‘voorbijganger’ die handelde. Toch komt het (te) vaak voor hoe meer 
mensen aanwezig zijn er minder wordt gehandeld. Iedereen wacht op iedereen. De kracht van de gediplomeerde 
EHBO-er ligt er dan juist in om de leiding te nemen. “Bel voor mij 112!!, en houd dit even vast”. Het is uitzonderlijk 
als dan niet aan het verzoek wordt voldaan. Minstens 3 jaar heeft de afdeling Cadzand bij de jaarvergaderingen 
gevraagd om een nieuw bestuurslid. Na wikken en wegen heb ik mij opgegeven. Soms moet je als EHBO-er wél 
blijven vragen.          Suzan de Putter

Dodenherdenking 2023
Ieder jaar is het dodenherdenking in Cadzand. Sinds lange tijd wordt dit vermeld in het Kezantenoartje met een kleine tekst 
wat de achterliggende gedachte is het te organiseren. Dit jaar inspireerde mij een kindertekening in de P.Z.C. Een groene 
achtergrond met klaprozen en tegen de klaprozen kleine tanks. Dat je als tienjarige zo’n tekening maakt moet ons aan het 
denken zetten. De klaproos is het symbool vanuit de eerste wereld oorlog. Klaprozen bloeide veelvuldig op het land waar 
gevochten werd. Het symboliseert het bloed wat vloeide. Op de Engelse graven in ons dorp worden jaarlijks klaprozen gelegd 
op Remembrance Day. We dienen de gevallenen en slachtoffers van de tweede wereldoorlog te gedenken maar tevens ons 
blik werpen op de toekomst om alles te doen om onze vrijheid te beschermen en te bewaken.
Programma dodenherdenking Cadzand 4 mei 2023
19.15 – 19.45 uur  Samenkomst aan de PKN kerk aan de Mariastraat
19.45   Gezamenlijk vertrek naar de begraafplaats
19.45 – 19.58  Luidden van de kerkklok 
19.58   Taptoe 
20.00  - 20.02  Twee minuten stilte, Zingen van het Wilhelmus couplet 1 en 6
   Toespraak door vertegenwoordiger 
Gemeente Sluis   Gedicht, Leggen van bloemen door vertegenwoordiger Gemeente Sluis
   Leggen van bloemen door aanwezigen
Tot 21.00 uur  Gelegenheid tot napraten in het Zwingebouw met koffie en thee

Susan de Putter
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Mariastraat 28
Cadzand-dorp

Info of afspraak :
0117-391712
06-55345402

Sportief plezier voor iedereen

Het echte golfspel over kortere afstanden! 
Voor zowel beginners, recreanten als ervaren golfers! 
Nabij hoofdingang Noordzee Residence Cadzand-Bad 
9 uitdagende holes! 

Voor openingstijden & tarieven: 
www.shortgolf-cadzandbad.nl

Shortgolfcadzandbad

Lange Strinkweg 1
4506 JG Cadzand-Bad 
0117-391234 / 06-34281034

Ook leuk voor bedrijfs- en familie-uitjes
9 uitdagende holes!
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BAKKERIJ FINESSE   Voor als het écht lekker moet zijn …

Uw Belgische warme bakker te Cadzand-Bad

Boulevard de Wielingen 56
4506 JL CADZAND-BAD
0117-39 20 33

Openingstijden:
www.bakkerij-f inesse.nl

BAKKERIJ FINESSE 
Voor als het écht lekker 

moet zijn … 
 

 

Uw Belgische warme bakker  
te Cadzand-Bad 

 

Boulevard de Wielingen 56 
4506 JL CADZAND-BAD 

0117-39 20 33 

Openingstijden  
www.bakkerij-f inesse.nl 

VV Cadzand 51 jaar
Ons jubileum jaar zit er al weer op, 1 maart was de oprichting alweer 51 jaar terug. 
Maar  we zullen Kerzand niet zijn als we gewoon nog even door gaan. 
Op 25 Maart is de afsluiter met de voetbalquiz, die wordt gehouden bij Café ‘In de 
Buitenlust’. Georganiseerd en veel werk in gestoken door onze trainer Niels de Krijger. 

Op zaterdag 3 juni zal weer de jaarlijkse familiedag zijn op en rond het sportveld , waar 
we nog volop mee bezig zijn om hier weer een geslaagde dag van te maken. Als we het 
plaatje rond krijgen zal er in de avond ook weer een live optreden plaats vinden van de 
band die afgelopen juni het startsein was voor een prachtige feestavond. Maar dit alles nog 
even onder voorbehoud. 

Wat betreft het sportieve gedeelte is er ook positief nieuws te vermelden. De samenwerking met de jeugd is zoals 
bekend uitgebreid met VV Schoondijke en dit verloopt prima. Het is ook niet altijd makkelijk om het voor drie 
verenigingen goed te verdelen, want je hebt met allerlei factoren te maken die hier van invloed op zijn. Maar tot nu 
toe gaat dit goed, dankzij de trainers en vrijwilligers die hierbij betrokken zijn. 

We gaan zo het laatste kwartaal in van dit seizoen ,dan wordt er gevoetbald tot in mei. Bij de senioren gaat het 
ook prima, zoals misschien al bekend is bij ons 2e nu de samenwerking met Groede 2 en Groede/Schoondijke 3. 
Zowel de zaterdag als de zondag kunnen deze teams nu spelers van elkaar gebruiken om mee te laten spelen in 
een wedstrijd. De toekomst zal waarschijnlijk niet anders kunnen dat dit ook zal gebeuren met de 1e elftallen. De 
gesprekken hierover gaan steeds soepeler en de muur die hier nog tussen staan zal ook t.z.t. verdwijnen. Dit zal 
ook de beste oplossing zijn om in de toekomst op deze dorpen te kunnen blijven voetballen. 

Op 6 en 7 januari was weer ons jaarlijkse Jan de Wolf zaaltoernooi. Na 2 jaar niet kunnen organiseren was het 
eindelijk weer zover. De vrijdag 70 kinderen in de leeftijd tot 15 jaar de hele dag bezig geweest. De zaterdag 
waren ook deze aantallen ongeveer aanwezig bij de senioren. Met als afsluiting een feestavond met bijna 
100 personen bij De zeemeeuw. Dit krijgt geen enkele club in de regio voor elkaar om dit binnen de eigen 
vereniging te organiseren met zo’n opkomst, dus daar zijn we best wel trots op. In ons bestuur heeft er ook een 
wisseling plaats gevonden. Ons clubicoon Johan de Lijser heeft zijn plaats in het bestuur niet verlengd en deze 
is opgevuld door Joep Kools. Johan blijft gelukkig wel verbonden aan onze club, en blijft zijn functie als leider 1e 
elftal verder invullen.
        VV Cadzand, Angelo Martlé       

advertentie
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Veerkracht in de Maria Kerk
In de meivakantie 2023 willen we graag de Mariakerk weer open 
stellen voor bezoekers. 
Op 4 mei gedenken we de slachtoffers van de tweede wereld-
oorlog. De slag om de Schelde heeft veel bloed doen vloeien en 
hele dorpen zijn aan flarden geschoten. In veel families is dat zeer 
ingrijpend geweest. Daarbij willen we stilstaan in de Mariakerk, die 
ook is stuk gebombardeerd. Gehavend.
Men is niet bij de pakken neer gaan zitten maar heeft met man 
/ vrouw kracht de draad van het leven weer op gepakt. De kerk 
werd gerestaureerd. De chaos van de oorlog werd bedwongen en 
het leven begon zich weer te organiseren. 

Op 5 mei vieren we de bevrijding. Nooit meer oorlog en nooit meer 
dictators, zo hebben velen gedacht. Helaas nog geen tachtig jaar 
later zien we opnieuw de chaos van de oorlog. Hele steden die 
plat gebombardeerd zijn, mensen op de vlucht en de noodzake-
lijke opbouw die daarna moet plaatsvinden. Ook in Nederland 

worden we ermee geconfronteerd, vooral de mensen met de lagere inkomens en net daarboven. “Kan 
ik de energierekening nog wel betalen?” Mensen die voor hun eten overgeleverd zijn aan de Voed-
selbank. Dan klinkt het mooi, dat gezegde: niet alleen van brood leeft de mens. Maar dat brood is wel 
noodzakelijk voor het leven. Niet iedereen beseft dat, het is tegenwoordig wel aan de orde van de dag.

Als we stil staan bij de vrijheid dan hoort er ook bij dat iedereen voldoende kan voorzien in voedsel, 
water en warmte, een voorwaarde om van het mooie in het leven te kunnen genieten en mooie dingen 
te maken. Dat doen we ook in onze kleine kerkgemeenschap. De afgelopen tijd zijn we met het begrip 
chaos en schepping aan de slag gegaan met aquarel en textiele werkvormen, om zo op eigen wijze 
creatief en actief te zijn. Dat is opbouw van het leven in een tijd die voor velen chaotisch verloopt. Een 
klein deel van dat werk is dan in die week te zien in de kerk. Een kleine bijdrage om  het goede leven te 
leiden.

Een kleine bijdrage van KiK (lees kunst in de kerk, van PG de Westhoek)
Maandag 1 t/m vrijdag 5 mei 2023
De kerk is dan dagelijks geopend van 14.00-17.00 uur, WELKOM. 

Ds. Vrouwkje Dees

Kalender activiteiten in Cadzand 2023
Open eettafel Zwingebouw 28 maart  (voor senioren uit Cadzand & Retranchement / info 0610816388)
Dodenherdenking  4 mei
Start huiskamerconcerten 21 mei door Cadzand!  Hugo Gastkemper via 06-22803265 // Jos Bakker via 06-39895118 
Brunch:    18 juni op zondag
Kermis:     1-3 september 
Heel Cadzand Bakt:  28 oktober 
Streekmarkt Molen  zaterdag 15 en 29 juli en 12 en 26 Augustus
Cadzandse donderdag  3 augustus. 

Ps: Steeds onze website & nieuwsbrief in de gaten houden voor eventuele aanpassingen in de kalender
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Maandag t/m zaterdag geopend

The Sunday, feeling the beach vibe, enjoy it, love it!
Wij verrassen u graag met een brede collecti e luxe servies, design- en kunstvoorwer-
pen, verzorgingsproducten, modearti kelen en sieraden. Zorgvuldig geselecteerde items 
als cadeautje voor uw geliefde, dierbare vriend of gewoon om u zelf te verwennen.

Pine House, de ideale plek voor slow starters.
Onder het toeziend oog van Sergio Herman biedt Pine House een uitgebreid 
ontbijtbuff et met verse, lokale producten en een unieke samenstelling van 
zoeti gheden uit eigen bakkerij van de pastry chef. Op welke wijze gasten de 

start van hun dag ook plannen, Pine House is voor 
elke ochtendmoment tussen 7.30 uur en 11.00 
uur met tot uiterlijk 12.00 uur een relaxte plek 
met uitzicht op het duin of de dorpse drukte van 
Boulevard de Wielingen.

Pine House verwelkomt hotelgasten, buurtbewoners en passanten.

Strandhotel Cadzand-Bad Boulevard de Wielingen 49, 4506 JK Cadzand-Bad Nederland,+31 117 392110  info@strandhotel.eu
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PumpTrack crowdfunding
Beste lezers,

In december hebben wij meegedaan met de crowdfundingactie ‘Samen voor de buurt’ in samenwerking met Fir-
mago. In de periode van 14 december t/m 25 januari hoopten wij in totaal 5000 euro op te halen. Wat zijn wij trots 
en blij dat we kunnen vertellen dat onze missie is geslaagd! In totaal hebben we 5175 euro opgehaald! Iedereen 
bedankt die een donatie heeft gedaan via onze crowdfunding. 
Van dit mooie bedrag hebben we 700 euro opgehaald tijdens de Winter Wonder Wandeling in Nieuwvliet. We 
stonden in de Dorpsstraat met onze “Kinder Garden”. We hadden een kraam vol met lekkers en een kinderdraai-
molen. Ook verkochten we ballonnen met lichtjes. Wat was het een gezellige drukte in onze Kinder Garden. We 
willen graag iedereen bedanken die deze dag interesse in ons heeft getoond, iets heeft gekocht of een donatie 
heeft gedaan. 

Na de succesvolle crowdfunding hebben we even een kleine pauze gehad maar zijn we daarna weer volop aan 
de slag gegaan. We richten ons weer op het uiteindelijke doel: een Pumptrackbaan 
in Nieuwvliet. We hebben op dit moment ruim 14.000 euro ingezameld. Een mooi 
bedrag maar nog lang niet genoeg voor het realiseren van een Pumptrackbaan. 
Daarom zijn we nog steeds actief sponsoren aan het werven. Via het bedrijfsleven 
en verschillende fondsen zijn we nog altijd hard op zoek naar sponsorgeld. Heeft 
u waardevolle connecties voor ons? Laat het ons weten. Als particulier kunt u 
ons ook nog steeds sponsoren. U kunt heel eenvoudig uw bijdrage storten op 
onze bankrekening: NL66 RBRB 8836 2874 68. We zijn echt blij met iedere 
euro. Op onze website www.stichtingpumptrackzvl.nl kunt u onze gegevens en 
sponsorpakketten vinden. 

Daarnaast zijn we ook op zoek naar helpende handjes die ons willen ondersteu-
nen. Helpen door bijvoorbeeld de baan op te gaan en op zoek te gaan naar 
sponsoren. Helpende handjes die ons helpen met het bedenken en organise-
ren van leuke acties. Ons helpen om de social media up to date te houden en 
nieuwsbrieven te versturen. Ben jij ons nieuwe helpende handje of ken je iemand die het leuk zou vinden om dit 
te doen? Laat het ons weten en stuur een mail naar:
stichtingpumptrackzvl@gmail.com. 

Sportieve groet, vooral ook namens de kinderen:
Ilona, Carola, Inge, Daniel, Josseline en Evelien 

advertentie

uit sympathie ‘Baron’
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Stichting Behoud Dorpskerk Cadzand.
Beste inwoners, deeltijdbewoners en allen die het dorp 
Cadzand een warm hart toedragen. Wij willen graag onze 
Stichting –opnieuw-  onder uw aandacht brengen en vragen 
enkele minuten van uw tijd voor het lezen van onderstaand 
bericht. De Stichting Behoud Dorpskerk Cadzand is in 1999 
opgericht door een aantal inwoners van Cadzand. 
De doelstelling van deze stichting is: ‘Het verwerven van 
financiële middelen om de dorpskerk van Cadzand - die 
eigendom is van Protestantse Gemeente De Westhoek te 
Sluis- inclusief consistorie, knekelhuisje en aanliggende 
tuin in goede staat te bewaren en als historisch monument 
voor het nageslacht te behouden’.  Door vrijwilligers werden 
vanaf de oprichting van de stichting allerlei activiteiten 
georganiseerd om geld in te zamelen. Zo werd er ieder jaar 
in de week van kerst een veiling gehouden. Kunstwerken of 
ingebrachte stukken zoals sieraden en antiek gingen onder 
de hamer. 
Een deel van de opbrengst was voor de kerk. Ook de 
boekenmarkt in de meivakantie bracht heel wat op, evenals 
de exposities in de zomermaanden.  Door het afhaken 
van de veilingmeester zijn de veilingen gestopt , door het 
teruglopen van belangstelling is ook een eind gekomen 
aan de boekenmarkt. Van de opbrengst van deze eerdere 
activiteiten zijn onder andere de toiletgroep in de kerk, de 
opknapbeurt van de consistorie en het schilderwerk in de kerk 
gerealiseerd. Wat nog steeds doorloopt is de Stuiveractie, begonnen door mevrouw Huigh in 1991. Sinds dat jaar worden door 
haar koperen munten, oud en buitenlands geld, oude sieraden enz. ingezameld. Daarmee heeft zij een groot bedrag bij elkaar 
gespaard. Hiervan zijn o.a. het kerkpad opnieuw bestraat en is de verlichting langs het pad aangekocht. 

Onlangs nog is het dak van ‘het knekelhuisje’ vernieuwd. Ook dit is gefinancierd door de Stuiveractie in samenwerking met 
de Stichting Behoud Dorpskerk. Je ziet dan dat “vele kleintjes” samen iets groots kunnen bereiken. De exposities in de 
zomermaanden worden worden nu verzorgd door de Expositiecommissie van Stichting Cadzand Cultureel. Bij de verkoop 
van kunstwerken is een deel van de opbrengst bestemd voor de Stichting Behoud Dorpskerk, zo ook van de kaartenverkoop 
en dergelijke.  In de kerk staat tijdens openingsuren een melkbus. Daarin kan een bijdrage, de (oude) centjes enz.  gestopt 
worden voor het onderhoud van de kerk. We zijn ook blij met toeristen die even in de kerk komen kijken als de deur openstaat 
en een gift in de de bus stoppen. 

Zelfs als je als –deeltijd- inwoner niet in de kerk komt voor het bezoeken van exposities, kerkdiensten, concerten of wat dan 
ook,  kan je de Stichting Behoud Dorpskerk Cadzand steunen! Steunen is mogelijk door een bijdrage over te maken naar het 
rekeningnummer van de stichting, of als ‘vriend van de Dorpskerk’ jaarlijks een bijdrage te geven. De bijdrage kan overge-
maakt worden naar: rekeningnummer NL54 RABO 0147 8363 95 t.n.v. Stichting Behoud Dorpskerk Cadzand. ( BIC: RABONL2U). 

De stichting Behoud Dorpskerk heeft een ANBI- cultureel status. Dat wil zeggen dat men 1,25 keer het  bedrag van de gift kan 
aftrekken bij de aangifte inkomstenbelasting. We bedanken u bij voorbaat! 

namens Stichting behoud Dorpskerk Cadzand, Ria Francke
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Hotel-Café in De Buitenlust  
Van harte welkom bij hotel-café ‘in de Buitenlust’. In ons café en op ons terras kunt u lekker 
genieten van een drankje en vanaf juni is de keuken open voor hapjes en een kleine kaart. 

Ook vindt u bij ons een biljart, dartbord, airhockeytafel en een voetbaltafel.
U kunt live voetbal kijken en gebruik maken van ons oplaadpunt voor electrische fi etsen.

Voor groepen is het altijd mogelijk om buiten de openingstijden te komen, 
neem daarvoor gerust contact op met ons.

Graag tot ziens ‘In de Buitenlust’ bij 
Lennard, Anna en medewerkers.

Openingstijden:
maandag:  10.00-20.00 uur
dinsdag:   gesloten
woensdag:   10.00-20.00 uur
donderdag:  10.00-20.00 uur
vrijdag:   10.00 uur -
zaterdag   10.00 uur -
zondag:   10.00-20.00 uur

Zuidzandseweg 4  4506 HC Cadzand  +31 6120 855 55
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Roerende pollepel van Jordan Lampe

Bij deze wordt Jamie Nieksens genomineerd voor de volgende roerende pollepel!

Nu 70 jaar geleden, Stormvloed 1953 in Zeeland
Zeeland was niet onbekend met stormvloeden. Eeuwenlang werd de provincie, steeds weer, ge-
teisterd door de zee. Deze natuurverschijnselen kregen prachtige namen, meestal gerelateerd 
aan de naamdag van een heilige. De bekendste zijn wel de Sint-Elisbethsvloeden en de 
Allerheiligenvloeden. Maar dat was al lang geleden. Daarvoor moesten 
we terug naar de 16de en 17de eeuw. Natuurlijk, Zeeland werd nog 
geconfronteerd met een kleine stormvloed in 1906 en 1911, maar in 
vergelijking met het natuurgeweld van een paar eeuwen daarvoor had 
dat nauwelijks iets om het lijf. De bestuurders waren ingeslapen.

Stormvloed: Aan onze kusten kan een stormvloed heel gevaarlijk 
zijn. De naam zegt het al, het is een storm die samenvalt met vloed. 
Extra gevaar kan ontstaan als de wind en springtij samen spannen. 
Springtij is het tweewekelijkse getij waarin zon en maan samenwerken, 
waardoor het verschil in waterhoogte tussen eb en vloed extra hoog is.

Noord – Noordwest: De Noordzee is een merkwaardig water dat anders dan andere wateren reageert op eb en vloed. 
Door de nauwe doorgang die we ‘het nauw van Calais’ noemen krijgen  zowel de Noordzee als het Engels Kanaal de 
vorm van een trechter. Dat betekent dat er zich een opstropping kan voordoen. Hierdoor wordt het aangevoerde water 
min of meer tegengehouden waardoor opstropping, lees verhoging, van de waterspiegel ontstaat.
De trechter van de Noordzee; 
Afhankelijk van de windrichting zal de waterhoogte meer of minder stijgen. De richting van de wind wordt altijd benoemd 
naar de richting van waaruit ze waait. De Noordzeetrechter ligt op het Nood-Westen. Dus als de wind uit die richting 
komt lijkt het er op of de hele Noordelijke Atlantische Oceaan zich door die opening door het enge Nauw van Calais wil 
persen. Als zo’n storm dan ook nog eens samenvalt met springvloed, laten de gevolgen zich raden.   
          Lennard Maas
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• Eigenzinnige keuken, maximaal lokaal
• Dagelijks ovenvers ontbijt, iedereen welkom
• Heerlijk overnachten
• Mooie selectie wijnen en streekbieren

+31 (0) 117 85 11 20
www.bruistcadzand.nl

Badhuisweg 58 - 4506BC Cadzand

Verhuurbureau
De Blauwe
Zeedistel

Rudi en Mirjan de Lijser
Duindoornstraat 3 
NL-4506 KH  Cadzand-Bad
Tel.nr. 0031(0)117-391698
info@blauwezeedistel.nl
www.blauwezeedistel.nl

Gezelschap v�r vrede, vreugde en insp�atie

U bent van h�te welk� in �ze c�sussen
V�r inf�matie kunt u bellen: 0623406210

Mariastraat 45, 4506 AD Cadzand     hein@lacordelle.nl      www.lacordelle.nl  

Verhuur van luxe bungalows,
woningen en appartementen
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Watersnoodramp Zeeland  1953 door Piet Faas
Op 31 januari 1953 was ik met mijn vriend Bram Buijze 
naar de film geweest in Oostburg. Na de film reden we terug 
naar huis. De zware noordwesterstorm was zo sterk dat we 
er bijna niet tegenin konden fietsen. Zodoende duurde het 
erg lang voor we de 11km naar Cadzand-haven hadden 
overbrugd. 

Bram bleef achter bij het “Dünepadje”, want hij woonde juist 
achter de Noorddijk, waar nu de sporthal staat. Om 12 uur 
middernacht kwam ik bij de zeesluis. Daar stapte ik van mijn 
fiets om te kijken hoe hoog het zeewater van de opkomen-
de vloed al stond. Ik was verbaasd dat het reeds op het 
allerhoogste hoogwaterpeil stond terwijl het nog 2 uur moest 

opkomen, want het was volle maan en springtij. 
Vader en moeder sliepen op kamer 7. Ik maakte 
vader wakker en vertelde hem van het hoge water. 
Hij had de wekker al op  2 uur gezet omdat hij het 
niet vertrouwde, want hij had ook gezien dat het 
water met eb nog halverwege het strand stond en 
dat hadden we nooit eerder gezien. 

Om kwart over twee liep vader vanaf het hotel naar 
de duinrand. Hoewel de volle maan aan de hemel 
stond, regende het geweldig. Tot zijn schrik zag hij 
dat er al meters duin in zee waren gestort en dat 
de zee abnormaal hoog tegen het duin stond. Het 
strand was totaal onzichtbaar. 

De golven sloegen tegen het duin en rolden even 
groot weer terug in zee alwaar ze op de nieuwe 
golf botsten, waardoor het water meters hoog door 

de wind over het duin en tegen het hotel gejaagd werd. Dat was de regen!  Vader ging terug in het hotel maakte 
ons allemaal wakker en zei dat we moesten opstaan omdat hij niet wist hoe dit zou aflopen. Die nacht verloren 
we zo’n 15 meter duin voor het hotel, zodat we de volgende ochtend vanuit de salon dicht tegen het duin op het 

strand konden kijken. 

Nog slechts 8 á 9 meter veel te steil duin scheidde het 
hotel van de afgrond. We zouden later nog meer duin 
verliezen. 

Op de Zeeuwse en Zuid-Hollandse schiereilanden heeft 
de natuurramp van 1 februari 1953 meer dan 1800 levens 
gekost. 

Daarom staat deze dag in de geschiedenis van Nederland 
te boek als de ramp. 
Foto 1 & 2 Cadzand Bad 1953. 
Tekening 3 is de situatie in heel Zeeland

Piet Faas
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Strijdersdijk 9
4506 HR Cadzand
Tel. 0117-391497

www.dehoogtecadzand.nl
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Een ‘Dorp vol snoep’
Vandaag ben ik te gast bij Petra & Jimmy Pieterz ter gelegenheid van de presentatie van het boek ‘Een Dorp vol 
snoep’. Via moeders kant is Jimmy een afstammeling van de familie Verduijn. Overigens wel grappig om te noe-
men is dat de vader van de bekende voetballer Willem van Hanegem, een broer van de oma van Jimmy Pieterz 
is, hoe klein een wereld kan zijn. Jimmy vertelt vervolgens voluit over de historie, met in zijn handen het  boek 
‘Een dorp vol snoep’. In den beginne is er de 
familie Van Melle en Luteijn in Breskens, die met 
de snoep & koekjes industrie geld verdienen en 
in de goede tijd zelfs de grootste werkgevers in 
West Zeeuws Vlaanderen zijn. In die goede oude 
tijd (1920-1930) is er zoveel bedrijvigheid in deze 
bedrijfstak, dat de export enorm stijgt en Van Melle 
zelfs met een eigen vliegtuig vanuit Breskens 
klanten bezoekt en bevoorraadt. Ondertussen 
slaagt Van Melle erin om Verduijn op te kopen. 
De tijd van groeiende export en uitbreiding gaat 
maar door tot de 2e Wereld Oorlog. Na 1945 gaat 
Van Melle weg uit Breskens en kan na de oorlog 
met hulp van de overheid een nieuwe grotere 
fabriek bouwen in Rotterdam. In Breskens blijft 
dan de Napoleon fabriek en het faillissement van 
Luteijn achter.  De opa van Jimmy is dan lasser 
van beroep als in 1965 op hem een beroep gedaan wordt door de familie Verduijn om terug naar Breskens te 
komen en zich te laten omscholen tot het maken van deeg voor koekjes in de groothandel in zoetwaren fabriek 
van de oom van Jimmy. Ondertussen zit de vader van Jimmy niet stil en mag zich eigenaar noemen van de 
oude huishoudschool in Aardenburg om daar zijn groothandel en zaak te vestigen. Hij maakt dan 17 cm grote 
eierkoeken die een ware hit worden en aan de man gebracht moeten worden. Jimmy, die dan net klaar is met 
Marketing & Communicatie en geen zin heeft in een 9-5 kantoorbaan, stort zich als marktkoopman op de verkoop 
van de eierkoeken en andere suikerwaren aanvankelijk in Zeeland en later ook daarbuiten. Het assortiment 
wordt uitgebreid met brood en banket tot hem een noodlottig ongeval overkomt op 26 mei 1988. Jimmy maakt 
lange dagen, moet heel vroeg op en laat naar bed en zo komt het dat hij tijdens die fatale rit in slaap sukkelt en 
er een dwarslaesie aan overhoudt. Petra is 4 dagen in de week bankmedewerker en de weekenden zijn bezet 
om met Jimmy de markten in Zeeland te bezoeken. Het koppel wil niet bij de pakken neer zitten, ook niet na zo’n 
verkeersongeluk en besluit in 1989 na ontslag uit het ziekenhuis de Internationale Zoetwarenbeurs in Düsseldorf 
te bezoeken met de missie: ‘Wat gaan we nu doen, na het ongeluk?” De idee vonken springen over en het koppel 
besluit dan ook er werk van te maken.
Het weekprogramma wordt afgestemd op een aantal dagen werk van Petra in de bank, het opzetten van een 
groothandel en dan nog de weekenden reserveren voor marktbezoek / verkoop. De ambities worden langzaam 
maar zeker verder opgeschroefd en na alle opgedane kennis wordt het tijd om grootschaliger te gaan opereren. 
Als het woonhuis in de Prinsenstraat overvol staat met voorraad  en verpakkingsmaterialen, komt het huidige 
pand aan de Mariastraat  als geroepen. De toenmalige stro schuur wordt omgebouwd tot fabrieksruimte. Het 
duurt dan ook niet lang voordat ze iemand tegen komen in Maastricht, die op zoek is naar een overnemer. De 
machines worden op transport gezet en wat later draaien ze op volle toeren om chocolade te maken volgens 
meegekomen receptuur. Met al dat werk komen soms de ideeën van zelf binnen en zo gaat dat ook met de 
nieuwe chocolade geschenk artikelen, die vanaf 1992 worden gemaakt. 
Ondertussen weten de bakkers en supermarkten in heel Zeeland  en even later alle Jamin winkels en V&D filialen 
Petra & Jimmy in Cadzand te vinden. Bij de grootschaligheid moet er ook machinaal geautomatiseerd worden 
en ook dat gebeurt. Vanuit de fabriek wordt nu gemikt op Retail, grotere spelers en ketens zoals onder andere 
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specialist in

verwarming

gas - water - sanitair

duurzame energie

airconditioning

loodgieterswerk

dakdekkerswerk

ontzorgexpert

Watervlietseweg 12a

4515 SB IJzendijke

T     +31(0)117-301 397

E     info@vanlooy.nl

W    vanlooy.nl

Lid van Uneto Vni
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supermarkten en warenhuizen in maar liefst 20 verschillende landen, 
waarbij gebruik gemaakt wordt van de opgebouwde netwerken. Op dit 
moment werken er 15 full time krachten buiten Jimmy en Petra om en 
als het seizoen aanbreekt, groeit dit aantal gemakkelijk naar 35 tot 40 
medewerkers. 

Het hele verhaal komt deels terug in het onlangs verschenen boek ‘Een 
dorp vol snoep’ van Jan Martin Dekker, die ruim 5 jaar tijd nodig gehad 
heeft om de geschiedenis van de Suikerwaren Industrie van West 
Zeeuws Vlaanderen  in boekvorm uit te brengen.
Ambacht, discipline en onweerstaanbare verleiding: Een dorp vol snoep 
is een boeiende reis door de wereld van de zoetwarenfabrikanten Van 
Melle, Luteijn en Verduijn. De auteur beschrijft de familiegebeurtenissen 
tegen de achtergrond van de ambachtelijke en de industriële snoep- en 
koekjesproductie. In chronologische volgorde en spannende dialogen 
worden veel Iiefdevolle momenten doorspekt met zakelijke en Iastige 
problemen, waar soms religieuze overtuigingen zorgden voor 
manipulaties en aanleiding voor jaloezie en na-ijver.

Een dorp vol snoep vertelt over zoetigheid sinds mensenheugenis en het respect voor de natuur als belang-
rijkste leverancier. Zoetigheid was eeuwenlang voorbehouden aan geneesheren, apothekers en kwakzalvers. 

Na verloop van tijd ontdekte 
de mens de natuurlijke grond-
stoffen te gebruiken om nieuwe 
producten te maken. Suiker van 
suikerriet en suikerbieten evolu-
eerde door de eeuwen heen tot 
het snoepje van nu.

Een dorp vol snoep brengt vanaf 
1850 tot 2021 de miserabele en 
elegante tijden van de suikerfa-
brikanten in herinnering. Diverse 
crises en oorlogen waren een 
uitdaging voor een niet aflatende 
daadkracht. Telkens vonden de 
ondernemers nieuwe wegen om 

de productie van snoepjes en koekjes tot een wereldwijd exportproduct te verheffen. Zo werd de  ambachtelijke 
productie vervangen door vernuftige machines en kon de massaproductie zorgen voor rijk gevulde schappen in 
de winkels en supermarkten. 

Snoep is altijd een product van onweerstaanbare verleiding geweest en wordt door de mens gekoesterd als een 
kostbaar bezit. Het begint bij het voorzichtig ontdoen van het wikkeltje tot en met het op sabbelen van de lekkernij 
en genieten van de zalige verrukking. 

 
Het is heel bijzonder dat de drie suikerwerkdynastieën generaties lang in Breskens konden ontstaan en voort-
bestaan. Dat zou je niet verwachten in een eenvoudig vissersdorp aan de Westerschelde. Maar juist in dat dorp 
begon de opmars naar de wereldwijde lekkernijen, snoep en koekjes van de suikerwerkfabrikanten Van Melle, 
Luteijn en Verduijn.

Jos Smeets

maatwerk is handwerk

foto 25 jr jubileum suikerfabriek Van Melle Breskens
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Nieuws van Cadzand!
Cadzand!: nieuwe naam en nieuwe huisstijl
Stichting Cadzand Cultureel presenteert zich voortaan als Cadzand! De nieuwe roepnaam is frisser, moderner, opwekkender 
en korter. Cultureel vinden we een te zwaar en te eenzijdig woord en de stichting blijft als rechtsvorm ongewijzigd, maar hoeft 
niet steeds genoemd. In de naam zetten we dus Cadzand centraal. Het uitroepteken geeft aan dat Cadzand! vol leven en acti-
viteit zit.  Cadzand! gaat voor Cadzand, haar bewoners en haar bezoekers. Cadzand! organiseert als vanouds de Cadzandse 
Donderdag, zomerse themamarkten, kunstexposities in 
de kerk en veel meer. Met de nieuwe naam is een huisstijl 
gemaakt. Zo kom je Cadzand! voortaan tegen: De huisstijl 
is gemaakt door Studio Nulelfzeven in Breskens, een 
bureau van de twee jonge ontwerpers Sydyh Flemm en 
Michiel van der Hooft die - zoals ze zelf schrijven - geloven 
in de kracht van de streek, waar kansen & oplossingen 
vaak dichterbij liggen dan je denkt. 
Huiskamerconcerten: locaties gezocht. Op zondagmiddag 
21 mei pakken we de draad van de Huiskamerconcerten 
in Cadzand Dorp weer op! Stelt u een optreedplek 
beschikbaar? Bewoners, deeltijdbewoners en bedrijven 
roepen we op een huiskamer, garage, tuin of andere 
ruimte ter beschikking te stellen. We komen bij u langs 
om samen met u de mogelijkheden en geschikte artiesten 
te bespreken.  Op een locatie wordt 3 keer een optreden 
van 20 minuten verzorgd. Het publiek wisselt van locatie 
en maakt uit een programmaboekje een keuze uit de 
concerten en andere optredens. De Facebook-pagina 
Huiskamerconcerten Cadzand-dorp geeft een indruk 
van het evenement in 2019. Meld u aan of vraag meer 
informatie bij de organisatoren: Hugo Gastkemper via 
06-22803265 en hugo@gastkemper.nl en Jos Bakker via 
06-39895118 en jos.bakker@zeeland.net.  Het wordt vast 
weer een fantastische middag met veel enthousiasme en 
sfeer. Maak het mede mogelijk!
Annie en Nelly: hartelijk dank! Annie Mabelis en Nelly Verplanke namen per 1 januari afscheid van het bestuur van Stichting 
Cadzand Cultureel. Annie heeft vele jaren met grote inzet het secretariaat van SCC bemand. Om de coronatijd achter ons te 
laten fleurde zij het hele dorp op met Heel Cadzand kleurt geel. Zij vatte haar taak als bestuurssecretaris erg ruim op. Dus was 
ze naast haar secretariële werk ook erg druk met allerlei activiteiten. Haar enthousiasme en werklust is alom bekend. Annie 
blijft als contactpersoon vanuit de Kunstkring betrokken. Ook Nelly is reeds jaren een stuwende kracht achter de activiteiten 
van SCC / Cadzand!. De organisatie van de Kunst-, Hobby- en Boekenmarkten en van de Winterfair lagen in haar handen. 
Nelly is een typisch voorbeeld van een ‘stille kracht’. Ze bleef zo veel als mogelijk op de achtergrond maar samen met haar 
echtgenoot Wim en een hechte vriendengroep zorgen ze er altijd voor dat activiteiten doorgang konden vinden. Vergaderen 
was (en is) niet haar ding, gelukkig kunnen we op haar kennis en inzet blijven rekenen bij de uitvoering van verschillende 
activiteiten. Nelly blijft Cadzand! steunen bij de ontwikkeling van de themamarkten die de KHB-markten opvolgen. 
Sandra: hartelijk welkom! Sandra Vinke neem het bestuurssecretariaat voor haar rekening en volgt daarmee Annie Mabelis 
op. Sandra is de partner van Michel van de Plasse. Ze wonen aan de Herenweg, net buiten het dorp. De plek is zeker bij een 
aantal Cadzantenaren bekend: De Fuchsiaboerderij. Sandra werkt full time. Dit geeft wel een verandering. De oude knarren 
waaruit het bestuur tot nu toe uit bestond, zullen er aan moeten wennen dat er dus alleen ’s avonds vergaderd wordt. We 
wensen Sandra heel veel succes.

Het bestuur van Cadzand!
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Vandaag ben ik te gast in ‘Gastrobar Bacchus’ in Cadzand Bad. 
De kersverse uitbaters Eva Kaldewaaij en Justin van Geet heten mij 
welkom in hun nieuwe bar, die geopend is in maart 2023. Eva is de 
dochter van Herman Kaldewaaij, die wij al jaren kennen als vaste me-
dewerker in ‘Ristorante La Spezia’. Herman is ooit vanuit Blaricum naar 
Sluis verhuisd als Eva nog maar 8 jaar oud is. Rudy Lempereur kennen 
we uit de horeca familie en is de huidige partner van de moeder van 

Eva, daarnaast is Rudy de eigenaar van La Spezia. Horeca 
is voor Eva derhalve een bekend terrein, bijna een thuiswed-
strijd. Eva heeft ruimtelijke vormgeving gestudeerd in Utrecht 
met als specialisatie Interieur en vormgeving. Komt dit mooi 
uit als je net een zaak begint en die je nog van scratch moet 
inrichten. Justin van Geet is van Amersfoort, maar al sinds 
zijn studententijd bekend in Cadzand Bad. Hij is als student  
gestart bij Caricole in een vakantie job, wilde na 6 weken 
weer terug naar huis, maar dat is er niet van gekomen. In 
Caricole groeit hij door tot assistent bedrijfsleider. Als Eva 
aan haar  studie in Utrecht bezig is, besluit dit koppeltje 
toch om zo veel mogelijk bij elkaar te zijn en dat betekent 
dat Justin zijn baan opzegt, huis in Terneuzen verkoopt en 

verhuist naar Eva in Utrecht in een studentikoze omgeving. 
Na afronden van de studie ziet Eva het niet zitten om een kantoorbaan 
van 9-5 te nemen en denkt na over haar toekomst. Eva en Justin 
dromen dan al een tijdje over een eigen zaak aan de kust, liefst in 
Cadzand Bad. Ondertussen werkt Justin als een horeca beest in 
de bediening en doet overal ervaring op voor je weet maar nooit. In 
Cadzand komen toeristen regelmatig met de vraag, waar ze  ergens 
gezellig een drankje kunnen nemen, liefst in een leuke bar. Justin en 
Eva pikken deze vraag op en bekijken hoe dit past in hun planning. 
Waar kan bijvoorbeeld de jeugd nu terecht, nu er geen Joy meer is? 
Kunnen wij hier iets mee? Medio augustus 2022 heeft Alexander van 
der Linde twee zaken gerealiseerd in de ‘zoom’ van het gebouw de Branding, met nog een vrij pand dat te huur komt. Alexander 
is dan in gesprek met Rudy Lempereur en laat zo terloops vallen: “Is dit niet iets voor Eva en Justin?” Dit laat het stel zich uiter-
aard geen twee keer zeggen en zo is alles wel een beetje begonnen. Justin en Eva werken dan nog volop in de horeca en star-
ten meteen gesprekken over hoe, wat, wanneer met Alexander. Dan wordt het meteen doorpakken: voorbereidingen, inrichten, 

welke vloer, welke tegels,  welke kleuren, welke meubels 
tot en met welke leveranciers gaan we kiezen? Wat komt 
dat mooi uit dat die Eva daar net in thuis is. De sleutel wordt 
overhandigd in januari 2023 en de verbouwingen kunnen 
beginnen. Gelukkig komt er hulp van onder andere Herman, 
die samen met het jonge stel de zaak draaiende houdt. 

Gastrobar Bacchus is door de week open van 14.00-22.00 u 
en in het weekend van 12.00 – 24.00 uur. Bacchus sluit 
3 weken na nieuwjaar. Voor info: info@gastrobarbacchus.nl 
en zie verder facebook en instagram:@gastrobar_bacchus.  
       
     Jos Smeets

Gastrobar Bacchus
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VERHUURBEMIDDELING VAN 
VAKANTIEWONINGEN 
Goede vindbaarheid en zichtbaarheid van uw woning
Maandelijkse betaling en alti jd inzage in de bezetti  ng
Wij vinden de gast die bij uw woning past
Ontzorging van u als eigenaar
Representati ef kantoor

Interesse om u woning te verhuren via Villa Mer? 
Neem contact met ons op.

Boulevard de Wielingen 7a  |  4506 JH Cadzand Bad  |  tel: +31 117 - 39 15 14   |  www.villamer.nl  |  info@villamer.nl   

Paras Concepts BV
Scheldestraat 4a
4506 KL Cadzand-Bad

T:  + 31 85 002 07 30
W:  www.paras.nl
E:  info@paras.nl

Wij zijn sterk in het ontwikkelen van 
concepten in de bouw waarbij er een 
kwaliteitsslag wordt gemaakt in bestaande 
gebouwen en een optimalisatieproces 
wordt gerealiseerd in de nieuwbouw. 
Tevens kunt u bij ons terecht voor het 
ontwerpen en technisch uitwerken van 
omgevingen, gebouwen, interieur en 
interieurproducten.

Paras Concepts, Design, Development
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De kustschoo l bestaat 50 jaar , ou d dir ecteur  Koo s Mol ema aan het woo rd:
Vandaag ben ik op bezoek bij Koos en Karina Molema. Koos 
is geboren in Appingendam. In 1973 is hij net klaar met zijn 
studie aan de ‘Kweekschool’ en schrijft een brief in reactie op 
een vacature in Cadzand. Als hij wordt uitgenodigd door Piet 
Knuijt, toen hoofd van de school voor een gesprek met een 
proefl es. Koos zoekt op de landkaart waar Cadzand ongeveer 
ligt en komt vervolgens met de trein en boot naar Cadzand. 
Piet Knuijt zoekt een collega met affi niteit voor handenarbeid, 
nou dat heeft Koos toevallig. In de proefl es houdt hij een 
verhaaltje over zichzelf aan klas 3&4 van de Lagere School 
Cadzand, hij krijgt vrij snel een klik met de kinderen en valt 
bij team meteen in de smaak. Koos weet nog het eerste 
weekend, waar hij mag overnachten bij collega Ria Schippers en nadien trekt hij 3 weken tijdelijk in de kost bij mevr. Vasseur 
en overbrugt zo de afstand van thuis naar werk Hij maakt in het kosthuis kennis met heel wat lokale producten, die hij vooraf 
nog niet gezien heeft, het smaakt allemaal lekker. Voordat Koos in 1974 een eigen woonruimte aan de Koolsweg krijgt, mag hij 
de tussentijd overbruggen in een vakantiehuis in de Prinsenstraat van fam. Risseeuw. Op school voelt Koos zich als een vis in 
het water, hij noemt het een ‘warm nest’. Buiten school is Koos actief en richt de badminton club onder de paraplu van ASOC 
op. Hij leert daar Karina Clijncke kennen en als zij later samen zijn op de kerstboomverbranding, springt bij hun de vonk over. 
In 1975 wordt er gehuwd en later komen twee kinderen, Marloes en Maarten. Ondertussen gaat in 1991 Piet Knuijt met de 
vut en wordt Koos aangesteld als het nieuwe hoofd van de Lagere School met een lesgevende taak aan de bovenbouw. In 
1985 verandert het Onderwijs Landschap, de lagere school wordt omgevormd naar de Basisschool met onder hetzelfde dak 
de kleuters. Maar eerst wordt het gebouw in 1986 aangepast en verbouwd, de kleuters worden erna feestelijk onthaald op de 
basisschool in bolderkarren. Als Koos terug kijkt op zijn baan, is hij trots op het vak handenarbeid, dat hij geïntroduceerd heeft 
en nadien op verzoek hiermee nog zelfs met ouders bezig is geweest, die dat leuk vinden. Verder heeft Koos de kar getrokken 
van de schooluitvoeringen, de schoolreizen en schoolkampen. De schoolreizen worden later in het teken van introductie 
burgerschap gemaakt naar Amsterdam, Den Haag en nog zo veel meer. Ook zet Koos zich in voor Cultuurmenu’s, waar 
kunstenaars op school worden uitgenodigd, de school bezoekt ook theaters en musea. Koos laat de school gebruik maken van 
vele projecten, waarin de school participeert met de kustbeveiliging van de gemeente; leerlingen maken dan maquettes die op 
het gemeentehuis ten toon gesteld worden. Verder wordt er een leerlingen gemeenteraad georganiseerd waar de leerlingen 
over de toekomst van Cadzand vergaderen. Hij heeft verder ook meegewerkt aan het project van de Vredesvlam en het 
adopteren van monumenten door de school. Een directeur is eigenlijk een soort duizendpoot, gelukkig kan Koos terugvallen op 
zijn Karina, die thuis hier en daar een handje bij steekt in de voorbereidingswerkzaamheden voor school. Dat is dan nodig ook, 
want Koos krijgt nog taken erbij van het directieberaad van de scholen in Sluis totdat in 2005 Esccalda met een bovenschools 
directeur het overneemt. Bij de start in 1973 telt de school zonder de kleuters 90 leerlingen, in 1985 zijn er dat nog maar 50 en 
dat is zelfs inclusief kleuters. De kinderen van asielzoekers (die op Hedenesse verblijven) komen dan eigenlijk op tijd en krikken 
niet alleen het leerling aantal op maar zorgen ook voor extra formatie en extra middelen. Dat is toch een mooie tijd geweest 
met leerlingen uit verschillende landen met hun eigen achtergrond en cultuur. Koos zegt dat de school zich altijd gewaardeerd 
voelde bij ouders en de bedrijven in heel Cadzand. Als je in die tijd voor wat extra aan klopt, sta je nooit voor een gesloten deur. 
Dat maakt het werken erg plezierig tot en met de allerlaatste werkdag. In 1988 bestaat de school in Cadzand 25 jaar en wordt 
er een reünie gehouden. Hier komen meer dan 400 oud leerlingen op af, zelfs die in 1910 op school hebben gezeten. Rond 
2010 wordt de Buitenschoolse Opvang opgestart en wordt de school wederom aangepast met kamertjes voor slapende baby’s 
en peuters. De taken van Koos worden maar uitgebreid, hij mag buiten de directietaken van de school in Cadzand, ook de 
taken van de school in Schoondijke en later van Retranchement erbij nemen. Omdat alle scholen te maken hebben met krimp, 
wordt besloten dat de scholen van Retranchement, Zuidzande, Nieuwvliet samen gaan met die van Cadzand. De naam van 
‘t Tij’ verandert dan in ‘Kustschool Cadzand’. In 2016 gaat Koos met pensioen en krijgt een afscheid met een groot feest in de 
sporthal voor ouders en leerlingen. Koos en Karina verhuizen in 2004 van Cadzand naar een mooi appartement in Oostburg. 
Hier is het goed toeven met een prachtige binnen en-buitentuin die door vrijwilligers onderhouden wordt. Koos en Karina 
werken hier met veel liefde en plezier aan mee. In hun vrije tijd bezoeken ze veel tuinen, hebben een drukke sociale agenda en 
lezen graag. Daarnaast gaat er ook tijd op aan mantelzorg.           Jos Smeets
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Werelds genieten in onze spa! 
. 

Al generaties lang willen we bij Noordzee, Hotel & 
Spa maar één ding: u een ultieme ontspanning 
bieden. Ook u als Kezantenoar bent van harte 

welkom! Kijk op www.hotelnoordzee.com voor ons 
compleet vernieuwde spamenu 

Voerman Groen
al meer dan 25 jaar sterk in groen

Zuidzandseweg 23
4506 HC  Cadzand
Tel. (0117) 392106
Fax (0117) 391991
E-mail: info@voermangroen.nl
www.voermangroen.nl
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Zuidzandseweg 23 • 4506 HC Cadzand
Tel. (0117) 392106 • Fax (0117) 391991
E-mail: info@voermangroen.nl • www.voermangroen.nl

Woensdag gesloten — Donderdag open om 17.00 uur
 

Alle andere dagen keuken gesloten tussen 14.30 en 17.00 uur
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De Raadfoto’s maart 2023

Donderdag van 14.00 - 17.00 gezellige middag ‘ouderensoos’

Hierboven zien jullie twee nieuwe raadfoto’s met vier inwoners van Cadzand, links een manneke met zijn 
opa en rechts twee neefjes op het bevroren kanaal. Uiterst rechts trekt oud notaris Jeroen Mertens 
Annemiek Verbeke Bertou als winnares uit voor  het raden van Sandra & Jeannette Brevet.
Juiste inzendingen mailen naar redactie@dorpsraadcadzand.nl
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6x per jaar wordt een open eettafel georganiseerd voor de senioren

  Kok van de dag Joris Dees   het organisatie team ‘eettafel’


